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Zápis z 10. zasedání podvýboru pro obchod, ochranu spotřebitele a ochranu trhu 

 

Přítomní poslanci: Býček, Urban Ladislav, Opálka, Novotný, Svoboda, Hovorka, Vykydal, 

Gongol, Doktor 

Přítomní hosté: dle prezenčních listin, uloţených na HV 

 

PROGRAM: 

1. Zahájení, schválení programu  

2. Vládní návrh zákona o registračních pokladnách - sněmovní tisk 644 

  Uvede: zpravodaj, posl. Michal Doktor, člen rozpočtového výboru PSP ČR 

  Referující: JUDr. Kolář, ředitel odboru správy daní, MF 

        Ing. Josef Tržický, ředitel sekce ochrany spotřebitelů, MPO 

        Ing. Miroslava Luprichová, HO.RE.KA ČR 

        Ing. Helena Pískovská, prezidentka, Svaz obchodu ČR 

        Ing. Jiří Šťastný, ŘO, Svaz českých a moravských výrobních družstev 

3. Problematika zvýšených dovozů obuvi a textilu 

  Uvede: JUDr. Miroslav Somol, CSc., náměstek ministra, MPO 

        Referující:  Petr Kubát, prezident, Česká obuvnická asociace 

    PhDr. Vlasta Mayerová, tajemnice, Česká obuvnická asociace 

   Ing. Prokop, Jitex , Asociace textilního-oděvního-kožedělného průmyslu 

4. Cestovní ruch v roce 2004 a záměry v roce 2005 

  Uvede: Ing. Jiří Paroubek, ministr pro místní rozvoj   

  Referující: Ing. David Gladiš, ředitel CzechTourism 

         PhDr. Michal Šeba, předseda, Asociace cestovních kanceláří ČR 

         RNDr. Ladislav Havel, prezident AČCKA 

         Ing. Miroslava Luprichová, HO.RE.KA ČR 

5. Různé 

 

Bod 1   Zahájení, schválení programu jednání 

 

Jednání podvýboru pro obchod, ochranu spotřebitele a ochranu trhu zahájil a řídil předseda            

posl. Býček. Seznámil přítomné s programem zasedání. 

 

Po přivítaní hostů a představení členů podvýboru předseda nechal hlasovat o účasti hostů z řad 

odborné veřejnosti. Účast byla schválena (3+). Zapisovatelkou je Michaela Hudečková. 

 

Program jednání byl schválen (3+). 

 

Bod 2 Vládní návrh zákona o registračních pokladnách - sněmovní tisk 644 

 

Bod zahájil předseda podvýboru posl. Býček /reg. pokladny s a bez fiskální paměti/ a poţádal také      

o informace z jednání Rozpočtového výboru dne 10. listopadu 2004.  

 

Ing. Trţický /přerušení jednání na RV, pokračování 18. prosince 2004/. 

Předloţení komplexního pozměňovacího návrhu - pokladny s fiskální pamětí. 

 

 



 3 

Zápis z 10. zasedání podvýboru pro obchod, ochranu spotřebitele a ochranu trhu 

 

Posl. Gongol /zákon řeší i ochranu spotřebitele; jasná specifikace definice maloobchodu; moţnosti 

výjimky ze zákona; dořešení účinnosti; přechodné období; neevidence malých částek na fiskální 

pokladně - proti; vlastní návrh - 30% ceny jako daňový odpočet/ 

Přítomné členy a odbornou veřejnost dále seznámil s návrhem jeho zpravodaj, posl. Michal Doktor, 

člen Rozpočtového výboru PSP ČR /rozprava přerušena; předkládání pozměňovacích návrhů; základ 

- pozměňovací návrh posl. Kalouska a posl. Vlčka - 02; odloţena účinnost k 1. 1. 2008; rozdána 

důvodová zpráva "Rekapitulace předpokládaných dopadů souvisejících se zavedením registračních 

pokladen s fiskální pamětí na veřejné rozpočty"/. 

V diskusi vystoupili: 

Ing. Pískovská /odmítnutí návrhu zákona; zásah do liberalizace podnikání/, Ing. Šťastný,                  

Ing. Luprichová /kritika důvodové zprávy/, posl. Býček /soustředit se na samotné znění zákona,         

ne důvodovou zprávu; problémy s evidencí/, RNDr. Havel /podpora názoru posl. Doktora ve věci 

důvodové zprávy/, posl. Novotný /důrazné odmítnutí návrhu zákona; §3 bod 2 - "nezbytně nutná 

doba" - špatná specifikace; označení pokladen jménem; bod 4; bod 6; §5 - povinné vybavení 

pokladnou vs. hlášení o zavedení registrační pokladny; důvodová zpráva - nedílná součást návrhu 

zákona; ochrana spotřebitele/. 

Na dotazy reagoval Ing. Trţický /paušální daň; vydávání paragonů centrálně finančními úřady; 

přechodné období/, JUDr. Kolář /nesprávné obviňování; dodrţování jasných specifikací/. 

Závěrečné slovo přednesl posl. Doktor.     

 

Jednání tohoto bodu bylo přerušeno do předání komplexního pozměňovacího návrhu 

zpravodajem po konečném jednání RV. Na dalším zasedání podvýboru bude přijato stanovisko 

k tomuto návrhu před samotným jednáním v PSP. 
 

 

Bod 3 Problematika zvýšených dovozů obuvi a textilu 

 

Bod uvedl náměstek ministra MPO, JUDr. Somol.Vítána iniciativa posl. Hovorky - vlastní materiál 

(viz níţe). Mezinárodní obchod obuví nebyl nikdy výrazně regulován - nebyla mezinárodní úprava. 

Existují univerzální pravidla ochranných opatření, univerzální pravidla pro antidumping, 

antisubvenční opatření. V oblasti textilu existuje od pol. 70. let smluvně právní úprava mezi 

členskými státy - dříve GATT nyní WTO. Úlohou WTO je prosazování systému pravidel 

mezinárodního obchodu, které jsou definované GATT. EU se touto problematikou v poslední době 

zabývala - Mezinárodní konference     v rámci EU (2003). V  současné době je k dispozici doporučení 

skupiny na vysoké úrovni, která formuluje návrhy pro budoucí EU politiku v této oblasti. V těchto 

dnech se Evropská komise zabývá problematikou jakým způsobem na situaci reagovat:                       

1) dlouhodobější opatření - modernizace průmyslu, zlepšení marketingu, vzdělávání apod. a také           

na opatření zaměřené na stálá jednání tj. vytvoření stálého konzultačního mechanismu s Čínou           

2) tzv. opatření v pohotovosti - ochranná opatření - při váţných hospodářských potíţích /zvýšené 

dovozy/ přistoupení ke zvláštním reţimům. Zvláštní článek v přístupovém protokolu Číny k WTO, 

kde je stanoven zvláštní reţim - mimořádná opatření do roku 2008. Informace o ministerském jednání 

mezi EU a severoafrickými zeměmi.   

V diskusi vystoupili: 

P. Kubát /informace o jednání Evropské konfederace obuvnických svazů v Bruselu - kritika České 

republiky za nejvyšší pokles obuvnické výroby v Evropě - rok 1990 - 71. mil. párů obuvi - 35 000 

zaměstnanců / rok 2003 - 6,5 mil. párů - 5 000 zaměstnanců; kritika systému prodeje obuvi               

na trţištích/, p. Kašpar, zástupce g. ř. Celní správy /zásobování lodními kontejnery - propouštění přes 

přístavy EU; problematika výroby vietnamskou komunitou přímo v ČR/, PhDr. Mayerová /předání 

komplexního materiálu/, Ing. Pískovská /ochrana zdraví spotřebitele/, posl. Býček /problematika bude 

řešena na dalším zasedání podvýboru; záměry ČOI pro rok 2005; nutné i vyjádření MF a MZV/,     

posl. Hovorka /informace o zaslání dopisů na ministry MF, MPO, MZ, ČOI - předloţení odpovědí, 

vysvětlení; nutnost vyvolat jednání na půdě EP; důleţité dát prostor výrobcům ke slyšení také na HV, 

p. Halfar, řed. textilní spol. Slezan, /diskriminace textilního odvětví; smlouva o uvolnění obchodu; 

odhad ztrát pracovních míst v ČR a EU/. Na dotazy reagoval JUDr. Somol.   
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Zápis z 10. zasedání podvýboru pro obchod, ochranu spotřebitele a ochranu trhu 

 

Posl. Býček přednesl návrh usnesení č. 13    

 

Podvýbor pro obchod, ochranu spotřebitele a ochranu trhu: 

 

I. d o p o r u č u j e   Hospodářskému výboru, aby poţádal MPO o zpracování 

souhrnné zprávy k problematice zvýšených dovozů obuvi           

a textilu tak, aby byla k dispozici k projednání na únorovém 

zasedání Hospodářského výboru; 

II. d o p o r u č u j e Hospodářskému výboru umoţnit vystoupení výrobců textilu, 

obuvi, skla a porcelánu na jeho nebliţším zasedání. 

 

Usnesení bylo schváleno 5+. 

 

Bod 4 Cestovní ruch v roce 2004 a záměry v roce 2005 

 

Informace přednesla vrchní ředitelka pro cestovní ruch MMR ČR Mgr. Ivana Hanačíková. Přítomné 

stručně seznámila se statistickými daty za rok 2003 - materiál. 

Dále informovala o jednání Meziresortní komise pro CR, která se konala dne 3. listopadu 2004. 

V současné době  se agenda ministerstva věnuje zejména: 

- úpravě průvodcovské činnosti /návrh dohody o působení českých průvodců na daných místech/ 

- problematice cestovních kanceláře a cestovních agentur /zavedení licencí s kontrolou ČOI/-

nepodařilo se obhájit - zpět na LRV 

- návrhu vzniku smlouvy ministerstev s touroperátory - ADS memorandum /Čína/ 

- zaloţení obecně prospěšné společnosti Horská sluţba /problematika financování různými resorty/ 

- návrh na člena správní rady - posl. Vykydal /zaslána ţádost na předsedu HV posl. Hojdara/ 

 

Dne 8. prosince 2004 vyhlášení grantového schématu /50:50/ 

Ing. Gladiš doplnil informace o činnosti propagace /kongresy; zastoupení v zahraničí; www stránky; 

návštěvy zahraničních novinářů/ 

V prvním pololetí letošního roku přijelo o 25% více turistů neţ v prvním pololetí loňského roku.  

Niţší příjmy /nízkonákladové lety/ - letošní příjmy se očekávají ve výši cca 111 mld. Kč. 

Ţádost o podporu při umísťování tzv. "hnědých cedulí" na dálnicích a hlavních cestách. (problém při 

podávání ţádostí - musí podávat správce daného objektu). 

V diskusi vystoupili: 

Ing. Lobovský /nedostatky sluţeb-stíţnosti turistů - zveřejnění na www stránkách/, RNDr. Havel 

/stíţnosti se snaţí řešit program "55 otázek cestovního ruchu"/, Ing. Luprichová /nedostatky řeší 

zástupci resortu/, posl. Býček /problematika spotřebitele je významnou součástí obchodu; špatná 

koordinace; informace o omluvě ministra Ambrozka před HV; absence zákona - spojitost s DPH, 

ubytovacími sluţbami, pojištěním, průvodcovskou činností atd/, PhDr. Šeba ad.  

Na dotazy reagovala Mgr. Hanačíková /mat. nejdříve projedná meziresortní komise; dohoda jednotné 

zahraniční propagace; modernizace nádraţí je moţno řešit formou grantů - finance jsou vyčerpány/. 

Ţádost předsedy a prezidentů asociací /ACK ČR, AČCKA/o schůzku s předsedou posl. Býčkem. 

Posl. Vykydal - reakce a vlastní zkušenosti se zákonem 

 

Posl. Býček poděkoval přítomným hostům a ukončil zasedání podvýboru. 

O příštím zasedání podvýboru bude odborná veřejnost informována pozvánkou. 

 

 

Zapsala: Michaela Hudečková                       Schválil: posl. Ing. Ladislav Býček, v. r. 

\\URKO\KANCELAR\HV\Podvýbory02-3\podvýbor pro  obchod, ochranu spotřebitele                                                         

a ochranu trhu\Zápisy\ZHo010.doc 


